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Geachte mevrouw Schippers, Eeste Edith,

Na het vastlopen van de gesprekken tussen VVD, CDA, D66 en GroenLinks en het
debat van gisteren waaruit bleek dat een lijmpoging tussen deze partijen kennelijk
door betrokkenen niet zinvol wordt geacht, adviseert SOPLUS nu eerst gesprekken
te starten met VVD, CDA, D66 en de ChristenUnie of de Partij voor de Dieren
aangevuld met een vijfde partij. Een meerderheid van één zetel geeft In onze ogen
niet de zekerheid van een stabiele coalitie. Met onze vier zetels in de Tweede Kamer
en twee zetels in de Eerste Kamer is 5OPLUS gaarne bereid daarin een rol te spelen.

Hoewel we op voorhand geen bezwaar hebben tegen deelname van SP of PvdA aan
een nieuwe coalitie, hebben deze partijen door hun blokkades zelf de deur
dichtgehouden. Vandaar ons advies het zogenaamde motorblok met ChristenUnie of
eventueel de Partij voor de Dieren te stabiliseren met een vijfde partij.

SOPLUS gaat uit van een regering die ook wil praten over het verlagen van de AOW-
leeftijd, die het pensioenstelsel op fundamentele onderdelen wil behouden. Voorop
dient te staan dat pensioenkortingen worden voorkomen. Van het oplossen van de
langdurige (oucleren)werkloosheid moet nu echt werk worden gemaakt.

Tot slot zijn wij benieuwd of u in de gesprekken met alle fractievoorzitters rekening
hebt gehouden met onze tijdens het debat voorgestelde onderwerpen, te weten de
mogelijkheid van een eventueel minderheidskabinet (als een ruime, bestendige
meerderheid niet lukt) en het sluiten van een coalitie zoals hierboven beschreven
met méér dan vier partijen.

We wensen u veel wijsheid met uw opdracht en zien reikhalzend uit naar uw
vorderingen. Daarbij is wat 5OPLUS betreft zorgvuldigheid en ‘de tijd nemen’ van
belang, maar enige snelheid evenzeer.

Met -iend&Ç’e groet,

‘
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Fr ftievoorzitter Tweede Kamerfractie 5OPLUS



ChristenUnie

Den Haag, 18 mei 2017

Geachte mevrouw Schippers,
ç’

In aansluiting op het gesprek dat wij vandaag hebben gevoerd, doe ik u hierbij het advies van de
fractie van de ChristenUnie ook op schrift toekomen.

Na het stuklopen van de onderhandelingen tussen VVD, CDA, D66 en GroenLiriks, acht de fractie
van de ChristenUnie het in deze verkennende fase van belang om vast te stellen welke overige
combinaties voldoende basis bieden voor een meerderheidscoalitie die op een vruchtbare
samenwerking ken rekenen met de beide Kamers der Staten-Generaal. Daarbij moet ook gekeken
worden naar de wil van partijen om eruit te komen en het onderlinge vertrouwen dat nodig is om
tot een stabiel en slagvaardig kabinet te komen.

De ChristenUnie ziet het als een belangrijke opdracht voor een volgend kabinet om werk te maken
van een hoopvolle toekomst voor onze kinderen (onder meer door een ambitieus klimaatbeleid),
een samenleving waarin elk leven waardevol is, we omzien naar elkaar en tegenstellingen
verkleinen, alsmede op te komen voor vrijheid en veiligheid, hier en elders in de wereld.

De fractie van de ChristenUnie wenst u de wijsheid van God toe bij het nemen van uw beslissingen

Hoogachten

‘(
Gert-Jan Seges
Fractievooî1tlr Christen nie



Den Haag, 17 mei 2017

Geachte mevrouw Schippers,

In aansluiting op het gesprek dat ik heden met u had geef ik u hierbij graag
namens de CDA-fractie in de Tweede Kamer schriftelijk de zienswijze op de
consequentie van het mislukken van de informatiepoging van VVD, CDA, D66
en GroenLinks.

Op basis van de verkiezingsuitslag adviseerde ik u namens de CDA-fractie dat
een informateur van VVD-huize een onderzoek zou verrichten naar de
totstandkoming van een stabiele regeringscoalitie die zou kunnen rekenen op
een vruchtbare samenwerking met beide Kamers der Staten-Generaal. Na
ommekomst van de verkenningsronde is gestart met onderhandelingen tussen
de bovengenoemde partijen. Nu deze onderhandelingen zijn gestrand acht het
CDA het aangewezen dat onderhandelingen in een nieuwe samenstelling
worden gestart. De doelstelling blijft wat het CDA betreft onverminderd de
totstandkoming van een stabiele regeringscoalitie die kan rekenen op een
vruchtbare samenwerking met beide Kamers der Staten Generaal. Een
lijmpoging acht het CDA niet realistisch.

Met dè meeste hoogachting,
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Sybrndan Haersma Buma

Mr. S van Haersma Buma LLM
Voorzitter CDA Tweede Kamerfractie



Den Haag. 17 mei 2017

Geachte mevrouw Schippers.

Op 15 mei jI. hebben VVD. CDA, D66 en Groen Links geconstateerd dat de informatie.
ondanks de gezamenlijke inzet, helaas is vastgelopen. Daarmee ligt de vraag op tafel welke
fracties nu hij een volgende informatie betrokken moeten worden.

Voor de D66-fractic is van belang, dat het volgende kabinet een antwoord vindt op de grote
vraagstukken van deze tijd, namelijk een ambitieus klimaatbeleid, een humaan
vluchtelingenbeleid. een forse impuls voor onderwijs en innovatie, sociaal-economische
vernieuwing en een belangrijke positie voor Nederland in een goed samenwerkend Europa.
Daarvoor is een stabiel, progressief kabinet nodig. van evenwichtige politieke samenstelling,
dat links en rechts met elkaar verbindt, opdat zoveel mogelijk Nederlanders zich erin
herkennen.

Daarom adviseert de D66-fractie langs deze lijnen te werken aan een kabinet dat kan rekenen
op een stabiele en vruchtbare samenwerking met beide Kamers der Staten-Generaal. l)e D66-
fractie adviseert u daarbij tevens na te gaan of eerder opgeworpen blokkades of breekpunten,
zowel inhoudelijk als qua partijen, nog aan de orde zijn. Voor de D66-fractie geldt, dat een
kabinet met de PVV geen optie is.

Mei. riendelijke groet.
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Arexandc’r Pechtold
Fractievoorzitter D66

L)rnocfate 66



Den Haag, 18 mei 2017

Geachte mevrouw Schippers.

Middels dit schrijven doe ik u het advies van mijn fractie toekomen inzake de verkenningen voor de vorming
van een nieuw kabinet. Zoals beschreven in mijn brief d.d. 20 maart 2017, neemt mijn fractie in het proces een
louter adviserende en controlerende rol in, maar zal zij haar verantwoordelijkheid nemen indien er een beroep
op haar zal worden gedaan.

In mijn brief d.d. 20 maart 2017 zette ik tevens uiteen dat mijn fractie vindt dat er tijdens de komende
kabinetsperiode werk gemaakt dient te worden van het bestrijden van discriminatie en racisme, het
terugdringen van de maatschappelijke ongelijkheid in de breedste zin van het woord, het bevorderen van de
toegankelijkheid en de kansengelijkheid in het onderwijs, alsmede het vergroten van de betaalbaarheid van de
zorg. Mijn fractie acht het teleurstellend dat uit uw eindverslag van 16 mei 2017 bleek dat deze thema’s niet
tot de hoofdthema’s van de informatiebesprekLngen behoorden. Mijn fractie wenst haar oproep om deze
thema’s tot hoofdonderwerpen te maken dan ook met klem te herhalen.

Ons land verdient naar de mening van mijn fractie zo snel mogelijk duidelijkheid. De problemen in ons land zijn
te groot om ze voor een lange periode ongeadresseerd te laten. In dit kader meldt mijn fractie het volgende:

1. In het kader van de snelheid zou de vorige methodiek van bespreken vervangen dienen te worden
door een methodiek waarbij direct op de cruciale onderdelen van de inhoud wordt ingegaan;

2. Indien wordt besloten tot het aangaan van informatiebesprekingen tussen VVD, CDA, D66 en
ChristenUnie, hecht mijn fractie eraan dat er zo snel mogelijk, doch uiterlijk binnen één week, wordt
besloten of verdere onderhandelingen nog zin hebben of niet;

3. De informateur zou zich als doel moeten stellen om in het kader van de snelheid van de besprekingen
alles in het werk te stellen om duidelijkheid te verkrijgen van de PvdA over de vraag 6f en onder welke
omstandigheden kabinetsdeelname voor deze partij bespreekbaar zou zijn

Tot slot wenst mijn fractie uit te spreken dat het van groot belang is voor de uitvoering van de wettelijke taken
van de Tweede Kamer dat zij regelmatig geïnformeerd wordt over de vorderingen van de
informatiebesprekingen. Conform de motie die ik in het debat over uw eindverslag heb ingediend zou mijn
fractie u dan ook willen verzoeken om de Kamer wekelijks schriftelijk van informatie te voorzien over de
voortgang van de besprekingen.

Hoogachtend,

Tunahan Kuzu
Fractievoorzitter DENK
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GROENLINKS

Den Haag, 18 mei 2017

Beste Edith,

Om te beginnen nogmaals dank voor het werk dat je de afgelopen weken hebt verricht. Het is
jammer dat, hoe zeer de vier partijen aan tafel ook zijn blijven proberen elkaar te naderen, het
niet gelukt is om de grote verschillen te overbruggert.

Zoals ik ook aan gaf in mijn vorige adies is het mijn opvatting dat het versnipperde politieke
landschap vraagt om een kabinet dat helpt bij het overbruggen van de tegenstellingen in de
samenleving. Een kabinet dat als boodschap heeft dat iedereen er bij hoort en als uitgangspunt
een ambitieus klimaatheleid, een humaan vluchtelingenheleid en het aanpakken van de
sociaal-econoinisc he onzekerheid van mensen

Onze eerste voorkeur blijft een centrumlinks kabinet. Maar dat kabinet acht ik gezien de
posities die partijen hebben ingenomen voor, tijdens en na het debat over het eindverslag van
de informateur op dit moment niet waarschijnlijk Ik adviseer u daarom een coalitie te
onderzoeken met die partijen die wederzijds het minst blokkades hebben uitgesproken, Het
politieke uitgangspunt zou daarbij moeten zijn dat een coalitie kan rekenen op een vruchtbare
samenwerking met de Eerste en de Tweede Kamer.

Met vriendelijke gruet,

Jesse Klaver



PARTIJ VOOR DE VRIJHELD

Aan Mevrouw drs. El. Schippers
Informateur

Den Haag, 17 mei 2017

Geachte Mevrouw Schippers.

Hierbij het advies van de PVVfractie,

Indachtig het mislukken van de onderhandelingen van de combinatie V\’D, CDA, D66 en
GroenLinks op het belangrijke thema immigratie stelt de PVV het volgende vooi:

nieuwe onderhandelingen over een nieuw kabinet waar de PVV als winnaar en tweede partij van
Nederland ook aan deelneemt.

Het gaat niet aan bijna 1 .4 miljoen kiezers uit te sluiten en te discrimineren.

vriendelijke groet,

Geert Wilders
Voorzitter Tweede Kamerfractie
Partij voor de Vrijheid (PVV)



VOORZITTER
Postbus 20018 Tel 070 318 2700
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Den Haag, 18 mei 2017

Geachte mevrouw Schippers,

De uitslag van de verkiezingen van 15 maart hebben het werk van de informateur en de
onderhandelingen tussen de partijen niet eenvoudig gemaakt.

Niettemin vragen de polarisatie in de samenleving, de onzekerheid op de arbeidsmarkt en de
noodzaak van een socialere en duurzame economie om antwoorden van een nieuw kabinet.

In het verslag van de informateur en in het debat is onvoldoende duidelijkheid verkregen
over de precieze oorzaak van de mislukte poging tussen VVD, CDA, D66 en GroenLinks.
Daarbij is de fractie van de PvdA niet overtuigd dat alles is geprobeerd om deze combinatie

van de grootste partij met winnaars GroenLinks, CDA en D66 te laten slagen.

De fractie van de PvdA adviseert daarom een uiterste poging te doen om te onderzoeken of

alsnog een brug geslagen kan worden tussen deze partijen voordat andere opties worden
verkend.

Met vriendelijke groet,

Lodewijk Asscher
Fractievoorzitter PvdA



SGP-fractie Tweede Kamer
Postbus 20018

2500 EA Den Haag
070-318 3045

sgp@tweedekamer.nl
www .sgp.nl

Den Haag, 18 mei 2017

Geachte mevrouw Schippers, &-S *Jti)

In het Kamerdebat van 17 mei ji. over de mislukte formatiepoging van VVD,
CDA, D66 en GroenLinks kwamen zowel de coalitiewensen als de uitsluitingen
van de verschillende partijen naar voren.
Op basis daarvan ligt het volgens de SGP-fractie het meest voor de hand een
informateur aan te wijzen uit de kring van de VVD die de mogelijkheid
onderzoekt voor een kabinet van VVD, CDA, 066 en ChristenUnie.

De SGP-fractie wenst alle betrokkenen wijsheid en Gods zegen toe bij de te
nemen beslissingen.

Hoogachtend,

7/
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C.G\ya{r Staaij


